

## ПАМЯТИ НАШЕГО КОЛЛЕГИ, ЧЛЕНА РЕДАКЦИОННОГО СОВЕТА ЖУРНАЛА «ГЕПАТОЛОГИЯ И ГАСТРОЭНТЕРОЛОГИЯ», АКАДЕМИКА БЕЮККИШИ АГАЕВА

В апреле 2018 года в г. Баку во второй Аллее почетного захоронения был предан земле известный в мире ученый, азербайджанский хирург, заведующий II кафедрой хирургических болезней Азербайджанского медицинского университета, директор Научного хирургического центра имени академика М. Топчубашева, член редакционного совета нашего журнала, академик Беюккиши Агаев.

Академик Б. Агаев посвятил всю свою содержательную жизнь развитию медицинской науки и практического здравоохранения в республике. Основным направлением научной деятельности ученого было применение безинъекционного инъектора в лечении желудочных кровотечений, лазерного низкочастотного интеркорпорального магнитного метода в хирургическом лечении тяжелых заболеваний печени, желчных путей и поджелудочной железы.

С 1973 года до последних дней своей жизни он руководил II кафедрой хирургических болезней Азербайджанского медицинского университета. Беюккиши Агаев был одним из создателей научной школы хирургической гастроэнтерологии в республике. Под руководством академика Б. Агаева успешно защитили диссертации по медицине 62 доктора философии, 11 докторов наук. За большой вклад в научную и педагогическую деятельность в 1998 году академик Б. Агаев был награжден орденом «Шараф».



***Память о нашем коллеге, соратнике и наставнике сохранится в наших сердцах.***

*Редколлегия и редсовет журнала «Гепатология и гастроэнтерология»*

## IN MEMORY OF OUR COLLEAGUE, A MEMBER OF THE EDITORIAL BOARD OF THE MAGAZINE «HEPATOLOGY AND GASTROENTEROLOGY», ACADEMICIAN BOYUKISHI AGAYEV

In April of 2018 in Baku in the second Alley of Honor was buried the world-famous scientist, Azerbaijani surgeon, head of the II Department of Surgical Diseases of the Azerbaijan Medical University, director of the Academic M. Topchubashev Scientific Surgical Center, member of the editorial board of our journal, academician Beukkishy Agayev.

Academician B. Agayev devoted his whole life to the development of medical science and practical public health in the republic. The main direction of the scientific activity of the scientist was the use of a non-injection injector in the treatment of gastric bleeding, a laser low-frequency intercorporal magnetic method in the surgical treatment of severe liver, bile duct and pancreas diseases.

From 1973 until the last days of his life he headed the II Department of Surgical Diseases of the Azerbaijan Medical University. Beukkishi Agayev was one of the founders of the scientific school of surgical gastroenterology in the republic. Under the guidance of Academician B. Agayev successfully defended the thesis on medicine 62 doctors of philosophy, 11 doctors of science. For his great contribution to scientific and pedagogical activity in 1998, academician B. Agayev was awarded the Order "Sharaf".

***The memory of our colleague, comrade-in-arms and mentor will remain in our hearts.***

*Editorial Board and Editorial Board of the Journal "Hepatology and gastroenterology"*